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Protokół nr XLV/2022 
z XLV Sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

Ad. 1. Otwarcie sesji. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:00:10 do 00:02:36 

 

Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Stanisław Grzybowski otworzył XLV Sesję Rady 

Miasta i Gminy Wysoka. Powitał radnych i gości. Listy obecności stanowią załącznik nr 1, 

2 do niniejszego protokołu. Poinformował, że przebieg sesji jest transmitowany i jest 

utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania są udostępniane w 

Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz na stronie internetowej 

podmiotu obsługującego eSesje a także w każdy inny sposób zwyczajowo przyjęty i jest 

archiwizowany na serwerze Urzędu. Przekazał informacje o obostrzeniach związanych z 

sytuacją epidemiologiczną czyli stosowania dezynfekcji, zakładania maseczek i zachowania 

dystansu społecznego.  

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:02:41 do 00:03:32 

W tym punkcie Radni potwierdzili elektronicznie swoją obecność. Na ustawowy skład Rady 

Miasta i Gminy Wysoka 15 radnych w posiedzeniu wzięło udział 12 Radnych, 3 radnych było 

nieobecnych usprawiedliwionych: Radna Beata Kleczka, Radny Krzysztof Kowalski, Radna 

Grażyna Wrzaszczak.  Zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Obecni radni: 

1. Jan Ciołek  

2. Emilia Dembińska  

3. Łukasz Dymitruk  

4. Edmund Fonferek  

5. Stanisław Grzybowski  

6. Marek Jóźwina  

7. Beata Kleczka 

8. Krzysztof Kowalski  

9. Ewelina Lewicz  

10. Bartłomiej Noculak  

11. Magdalena Piszczek  

12. Joanna Siodła 

13. Henryk Stańczyk  

14. Paulina Strzałka  

15. Grażyna Wrzaszczak  

 

 

Ad. 3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 
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4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Podziękowania za wieloletnią współpracę  dla Pani Haliny Borowczyk, Sekretarza Miasta 

i Gminy Wysoka, z okazji  przejścia na emeryturę. 

6. Powitanie Pani Anny Chuchli  na stanowisku Sekretarza Miasta i Gminy Wysoka. 

7. Przedstawienie raportu z wykonania w latach 2017-2020 Programu Ochrony Środowiska 

dla Miasta i Gminy Wysoka. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028. – Projekt uchwały nr 1. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 

2022 roku. – Projekt uchwały nr 2. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania stypendiów i nagród w 

ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z 

terenu Miasta i Gminy Wysoka. – Projekt uchwały nr 3. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - Projekt 

uchwały nr 4. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji  do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta i Gminy Wysoka.  - Projekt uchwały nr 6. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - Projekt uchwały 

nr 7. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - Projekt uchwały 

nr 8. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli współpracy partnerskiej przy realizacji 

projektu Gminy Piła pn.: „Miasto Piła z nową energią!” w ramach Programu „Rozwój 

Lokalny”. Projekt uchwały nr 9. 

17. Podjęcie uchwał w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady na 2022 rok. Projekty 

uchwał nr 10,11,12,13.  

18. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym  

z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

20. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

21. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym.  

22. Interpelacje i zapytania radnych.  

23. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

24. Wolne wnioski.  

25. Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji Rady Miasta i Gminy.  

26. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji.  

27. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

28. Zakończenie obrad i zamknięcie XLV sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:03:39 do 00:04:57. 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski poinformował, że porządek sesji został zamieszczony 

w aplikacji e-sesja, każdy radny mógł się z nim zapoznać oraz opublikowany był  w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu i tablicach informacyjnych. Poinformował, że  

porządek obrad  został rozszerzony komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady Miasta i 

Gminy Wysoka. Skierował zapytanie do Radnych, czy są jakieś propozycje zmian do 

porządku obrad. 

Radni nie zgłosili zmian do porządku posiedzenia. 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:05:11 do 00:05:29. 

Burmistrz Miasta i Gminy Wysoka A. Kłysz - powiedział, że proponuje wprowadzić do 

porządku obrad uchwałę zmieniającą uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie 

ustalania wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej n r 11 

97 P we wsi Kijaszkowo. 

  Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:05:33 do 00:07:06. 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - zaproponował dodanie przedstawionego punktu po 

pkt 20. Zaproponował, w związku z decyzją podjętą przez komisje Rady o wycofanie punktu 

10 z obrad dot. Podjęcia uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania stypendiów i 

nagród w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 

Młodzieży z terenu Miasta i Gminy Wysoka. – Projekt uchwały nr 3. Ze swojej strony 

zaproponował dodanie punktu w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta i Gminy Wysoka 

odnośnie składu Komisji Budżetowo – Gospodarczej, byłoby to w kolejności  po punkcie 21.  

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:07:35 do 00:07:46. 

Radny Henryk Stańczyk - zadał pytanie, jaki jest powód i uzasadnienie wycofania uchwały 

zawartej w punkcie 10. 

   Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:07:48 do 00:08:11. 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - odpowiedział, że w toku pracy komisji wyszły 

wątpliwości i zdecydowano, że zostaną podjęte dalsze prace nad tym projektem uchwały. 

Komisja prawie jednogłośnie podjęła decyzję o wycofaniu na ten moment tej uchwały.  

   Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:08:23 do 00:08:40. 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone do 

porządku posiedzenia i przegłosowanie porządku wraz ze zmianami.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 1 Przewodniczącego Rady w sprawie wycofania z porządku posiedzenia pkt 10 - 

Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania stypendiów i nagród w ramach 

Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Dzieci i Młodzieży z terenu Miasta i Gminy 

Wysoka. - Projekt uchwały nr 3. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (4) 

Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

Wniosek został przyjęty.  

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 2 Przewodniczącego Rady w sprawie wprowadzenia do porządku posiedzenia pkt 

w brzmieniu: "Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w 

sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych przy drodze 

powiatowej nr 1197P we wsi Kijaszkowo. Projekt uchwały nr 16.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (4) 

Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

Wniosek został przyjęty.  

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek nr 3 Przewod. Rady o wniesienie do porządku sesji - Projekt uchwały zmieniający 

uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie powołania Komisji Budżetowo - 

Gospodarczej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (4) 

Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

Wniosek został przyjęty. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad wraz ze zmianami. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (4) 

Edmund Fonferek , Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco po przyjętych zmianach: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

5. Podziękowania za wieloletnią współpracę dla Pani Haliny Borowczyk, Sekretarza Miasta i 

Gminy Wysoka, z okazji przejścia na emeryturę. 

6. Powitanie Pani Anny Chuchli na stanowisku Sekretarza Miasta i Gminy Wysoka. 

7. Przedstawienie raportu z wykonania w latach 2017-2020 Programu Ochrony Środowiska 

dla Miasta i Gminy Wysoka. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028. – Projekt uchwały nr 1. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2022 

roku. – Projekt uchwały nr 2.10. Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania 

stypendiów i nagród w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Młodzieży z terenu Miasta i Gminy Wysoka. – Projekt uchwały nr 3. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - Projekt 

uchwały nr 4. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 6. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - Projekt uchwały nr 7. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - Projekt uchwały nr 8. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli współpracy partnerskiej przy realizacji 

projektu Gminy Piła pn.: „Miasto Piła z nową energią!” w ramach Programu „Rozwój 

Lokalny”. Projekt uchwały nr 9. 

17. Podjęcie uchwał w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady na 2022 rok. Projekty 

uchwał nr 10,11,12,13. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie przez Miasto i Gminę Wysoka 

współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy partnerstwa w formie porozumienia 

międzygminnego. - Projekt uchwały nr 14. (dodany zgodnie z Komunikatem nr 1 

Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły.- Projekt uchwały 

nr 15 ( dodany zgodnie z Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.) 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie 

ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej nr 

1197P we wsi Kijaszkowo. - Projekt uchwały nr 16. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie 

powołania Komisji Budżetowo - Gospodarczej. Projekt uchwały nr 17 

22. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 rok. (dodany 

zgodnie z Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.) 

23. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym z 

wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

24. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

25. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i Gminy 

interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych wnioskodawców. 

26. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

27. Interpelacje i zapytania radnych. 

28. Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

29. Wolne wnioski. 

30. Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji Rady Miasta i Gminy. 

31. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do następnej 

Sesji. 



7 
 

32. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

33. Zakończenie obrad i zamknięcie XLV sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Ad.4. Wystąpienia gości wg. wcześniejszych ustaleń. 

  Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:11:56 do 00:12:10 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - przedstawił, że chęć wystąpienia zgłosił sołtys wsi 

Czajcze Pan Stanisław Mrotek.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:12:15 do 00:26:11 

Sołtys wsi Czajcze Stanisław Mrotek zabrał głos i przedstawił trudną sytuację na drogach  

jaka ma miejsce we wsi Czajcze. Drogi stają się nie przejezdne. Jakiś czas temu został 

zorganizowany gruz z ZGK przez Burmistrza MiG Wysoka A. Kłysza. Niestety pod warstwą 

gruzu zostały przywiezione zwały ziemi. Ciężko było wydobyć dobry materiał. Powiedział, 

żeby Gmina postarała się wypracować oszczędności, zrobić reformę finansów. Powiedział, że 

we wsi Czajcze nie potrzebne jest utrzymywanie dwóch sal, jedna z tych sal miała 

funkcjonować tymczasowo. Zaproponował, żeby ustalić co jest potrzebne a co nie i 

podejmować decyzję, które będą korzystne dla gminy w przyszłości, mieć wkład własny na 

dofinansowania i korzystania z dotacji.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:26:38 do 00:31:37 

Radny Jan Ciołek - powiedział, że też chce się odnieść do tematu dróg, które na terenie 

wiejskim od wielu lat są problemem i pozostawiają wiele do życzenia. Był świadkiem jak 

kruszarka z ZGK sypie ziemie na ulicy Szkolnej w poprzedniej kadencji. Była pryzma 

przygotowanych kamieni i płyt oraz pryzma ziemi. Ładowarka ładowała do kruszarki 

elementy nagróbków z cmentarza, dosypywała ziemię i woziła to na drogę do Wysokiej 

Małej. Przed Świętami Bożego Narodzenia zgłosił interpelacje odnośnie dróg w Wysokiej 

Małej. Dotyczyła ona wyworzenia przez plantatorów kilkadziesiąt tysięcy ton płodów 

rolnych, drogami które nie są do tego przeznacozne. Zjazd z drogi powiatowej na tą w 

przeszłości naprawianą drogę został rozjeżdżony. Do naprawienia tej drogi potrzebnych jest 

kilka wywrotek tłucznia albo gruzu ale bez ziemi. Wiele do życzenia wymaga nadzór nad 

budową tych dróg. W czasie budowania zostały ujawnionych ponad 21 elementów 

fragmentów metalowych wystających z płyt. Zostało to wywiezione i przywieziony został 

nowy materiał gruzu na tą drogę. Był wtedy Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej i był 

zaproszony na odbiór tej drogi. Zostały zrobione odwierty oraz sprawdzona wysokość i 

głębokość. Drugi fragment drogi kiedy został oddawany do 12-13 grudnia, a wykonawca do 

15 grudnia żądał zapłaty za wykonanie tej inwestycji, wtedy nikt nie został zaproszony na 

odbiór. Do tej pory droga  ulega niszczeniu. Poparł sołtysa wsi Czajcze jeśli chodzi o sytuację 

dróg na terenie obszarów wiejskich w gminie. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza, aby w 

miarę możliwości korzystać z funduszy z  Polskiego Ładu lub  Funduszu Dróg 

Samorządowych.   

 

Ad. 5. Podziękowania za wieloletnią współpracę dla Pani Haliny Borowczyk, Sekretarza 

Miasta i Gminy Wysoka, z okazji przejścia na emeryturę. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:31:40 do 00:32:12 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski skierował słowa podziękowania za wieloletnią 

współpracę z Radą Miasta i Gminy dla Pani Haliny Borowczyk, Sekretarza Miasta i Gminy 

Wysoka, z okazji przejścia na emeryturę. Powiedział, że ludzkie życie tak właśnie przebiega, 

jeden etap się kończy i rozpoczyna się kolejny. Ma nadzieje, że  ten etap w gminie i dla 

gminy był bardzo dobry, a na emeryturze będzie jeszcze lepszy.  

Zostały odczytane podziękowania i życzenia dla Pani Haliny Borowczyk, Sekretarz Miasta i 

Gminy Wysoka oraz wręczony prezent i bukiet kwiatów.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:35:37do 00:41:57 

Sekretarz Miasta i Gminy Wysoka Halina Borowczyk - podziękowała za życzenia oraz za 

pracę wszystkim współpracownikom, radnym i sołtysom,  z którymi   współpracowała przez 

okres swojej pracy w Urzędzie Miasta i Gminy Wysoka.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:35:37do 00:41:57 

Sekretarz Miasta i Gminy Wysoka Halina Borowczyk - podziękowała za życzenia oraz za 

pracę wszystkim współpracownikom, radnym i sołtysom z którymi spotykała się przez okres 

swojej pracy w Urzędzie Miasta i Gminy Wysoka.  

 

 

Ad. 6. Powitanie Pani Anny Chuchli na stanowisku Sekretarza Miasta i Gminy Wysoka. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:42:28 do 00:42:48 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przywitał Panią Annę Chuchlę na stanowisku 

Sekretarza Miasta i Gminy Wysoka i wręczył bukiet kwiatów.   

Przewodniczący Rady S. Grzybowski zarządził kwadrans przerwy. Po przerwie wznowił 

obrady.  

 

Ad. 7. Przedstawienie raportu z wykonania w latach 2017-2020 Programu Ochrony 

Środowiska dla Miasta i Gminy Wysoka. 

Raport z wykonania w latach 2017-2020 Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i 

Gminy Wysoka, stanowi załącznik  nr 3 do niniejszego protokołu. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:00:18 do 01:01:11 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał że raport z wykonania w latach 2017-2020 

Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Wysoka. został zaprezentowany przez 

osobę opracowującą na posiedzeniu komisji oraz został przesłany drogą elektroniczną 

radnym.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:01:13 do 01:05:40 
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Burmistrz Miasta i Gminy Wysoka A. Kłysz odniósł się do wypowiedzi sołtysa wsi 

Czajcze, powiedział że gmina na poprawę i ochronę stanu środowiska wydała łącznie 14,4 

miliona złotych. Były to środki z dotacji zewnętrznych oraz środków unijnych. Naszego 

wkładu nie ma aż tak dużo. Na drogi publiczne gminne zostało przeznaczone 3,5 miliona 

złotych. Co roku pewien odcinek dróg gminnych jest poprawiany, ulepszany. Stwierdził, że  

są to coraz wyższe standardy. Zostało jeszcze tylko kilka dróg typowo gruntowych, które przy 

aktualnej pogodzie rzeczywiście wymagają naprawy. Przedstawił jakie jeszcze inwestycję 

udało się wykonać w ciągu tych czterech lat. Te inwestycje to: kompleksowa 

termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej im. Wacława Popiela w Mościskach oraz 

świetlicy wiejskiej w Tłukomach; termomodernizacja dachu na budynku komunalnym z 

lokalami mieszkalnymi oraz świetlicą wiejską w Jeziorkach Kosztowskich; projekt pod nazwą 

„Wspieranie gospodarki niskoemisyjnej poprzez zmianę mobilności miejskiej w mieście i 

gminie Wysoka”, budowa dwóch parkingów buforowych i ścieżki rowerowej Wysoka - 

Czajcze; przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych na ul. Ogrodowej w Wysokiej 

wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej, sanitarnej oraz wodociągowej; przebudowa drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych oznaczonych w ewidencji gruntów jako obręb Wysoka 

Wielka i Mościska; przebudowa drogi ulicy Słonecznej w Wysokiej; przebudowa drogi 

powiatowej numer 11 97P na odcinku Kruszki - Kijaszkowo; budowa sieci wodociągowej 

oraz sieci kanalizacji sanitarnej na osiedlu domków jednorodzinnych w Wysokiej; budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej ulica Ogrodowa; budowa sieci wodociągowej na ul. Ogrodowej w 

Wysokiej; budowa sieci wodociągowej wraz z uzbrojeniem w miejscowości Czajcze, 

Wysoka; rekultywacja składowiska odpadów komunalnych w Wysokiej Wielkiej. 

Podpisaliśmy również porozumienie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska na 

realizację programu „Czyste powietrze”. Zachęcił mieszkańców do zapoznania się z tym 

raportem, który jest zamieszczony na BIP. Dodał, że znaczna część inwestycji została 

wykonana.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:05:49 do 01:06:12 

Radny Marek Jóźwina zabierając głos powiedział, że sołtys wsi Czajcze nie powiedział, że 

Urząd i Rada nic nie robi dla mieszkańców, wypowiedź dotyczyła tego, aby szukać jak 

najwięcej środków finansowych na budowę, naprawy realizację sieci wodociągowych  i 

drogowych inwestycji. 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:06:15 do  01:06:28 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski potwierdził, że  sołtys wsi Czajcze zachęcał do 

efektywniejszego działania.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:06:37 do 01:15:22 

Radny Henryk Stańczyk odniósł się do wypowiedzi Burmistrza oraz sporządzonego raportu. 

Raport,  który został przedstawiony dotyczy kilku obszarów, zgodnie z uchwałą, która została 

podjęta w poprzedniej kadencji w 2017r. miałby podlegać kontroli. Proces realizacji miał 

kontrolować zespół techniczno-inwestycyjny ochrony środowiska i rolnictwa Urzędu Miasta i 

Gminy, który przygotowywać będzie dla Rady raport co dwa lata.  Ten raport jest pierwszym 

od uchwalenia tego programu. Pan Burmistrz był zobligowany z udziałem pracowników 

urzędu przygotowywać taki raport co dwa lata. Stwierdził, że raport który został teraz 

opracowany mógłby być opracowywany przez pracowników Urzędu a nie zlecany, co 

powoduje wydawanie dodatkowych pieniędzy na zewnątrz. Od 2017 roku zostały 

przeprowadzone tylko niektóre kontrole zawartych umów.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:15:28  do 01:16:13  

Radny Edmund Fonferek powiedział że ma pytanie odnośnie zbiorników retencyjnych a to 

jest jak najbardziej ochrona środowiska , ale zabierze głos w wolnych wnioskach.   

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 

i Gminy Wysoka na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028. – Projekt uchwały nr 1. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:16:19  do 01:17:22 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - otworzył dyskusje w sprawie projektu uchwały. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:17:29  do 01:20:05 

Radny Henryk Stańczyk - powiedział, że chciałby do tego punktu dodać, że występował do 

Pana Burmistrza o dodatkowe dokumenty i nie zostały dostarczone, dotyczyły opinii oraz 

prognozy. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady o kompletność dokumentów dotyczących 

sesji, które wynikają z uzasadnienie uchwały. Dodał, że nie zostały ujęte sprawy OZE typu 

wiatraki, fotowoltaika oraz biogazownia. Stwierdził, że następny problem,  który powinien  

być zawarty to ujęcia wody zapasowej, tereny zielone oraz wspomniane wcześniej przez 

radnego Edmunda Fonferka  o gospodarce ściekowej, w tym zbiorników bezodpływowych, 

oczyszczalni przydomowych z powiązanymi dokumentami.  

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:20:14 do 01:20:59 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski poddał pod głosowanie treść uchwały i po 

głosowaniu podał wyniki głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028. – Projekt uchwały nr 1. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

BRAK GŁOSU (2) 

Edmund Fonferek , Joanna Siodła 

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XLV/318/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 4  do niniejszego 
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protokołu.  

 

Ad. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli w 2022 roku. – Projekt uchwały nr 2. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:22:00  do 01:22:35 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - poinformował, że projekt uchwały został 

zaprezentowany na komisjach, gdzie uzyskał pozytywną opinię poszczególnych komisji. 

Uchwała została także sprawdzona pod względem formalno-prawnym przez panią mecenas.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusje nad projektem uchwały. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:22:39  do 01:22:48 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 

Poddał pod głosowanie treść uchwały i po głosowaniu podał wyniki głosowania.   

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2022 

roku. – Projekt uchwały nr 2. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XVL/319/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania stypendiów i nagród w 

ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu 

Miasta i Gminy Wysoka. – Projekt uchwały nr 3. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - 

Projekt uchwały nr 4. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:24:37 do 01:25:16 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - przekazał że zmiany zostały zaprezentowane 

radnym na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poszczególne komisje wyraziły pozytywną 

opinię do projektu uchwały. Uchwała została także sprawdzona pod względem formalno- 

prawnym przez panią mecenas.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:25:33 do 01:26:01 

Radny Henryk Stańczyk  zadał pytanie w sprawie zadania dotyczącego budowy strefy 

rekreacji i sportu w Wysokiej, w ramach umowy sponsoringowej zawartej z Polskimi 

Sieciami Elektroenergetycznymi. Zapytał, jakie zobowiązania wynikają z umowy 

sponsoringowej. 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:26:12 do 01:26:51 

Burmistrz MiG Wysoka A. Kłysz odpowiedział,  że zobowiązania są przede wszystkim 

informacyjno-medialne - opracowanie materiału prasowego zapowiadające realizację takiego 

programu, opracowanie posta na profilu Facebook o rozpoczęciu i zakończeniu działania. 

Tylko informacja dla opinii publicznej, że takie środki otrzymaliśmy.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:27:01 do 01:27:15 

Radny Henryk Stańczyk powiedział, że ma rozumieć, że ta umowa sponsoringowa to jest 

formuła wpływu po stronie dochodów.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:27:18 do 01:27:32  

Przewodniczący Rady S. Grzybowski zamknął dyskusję. Poddał pod głosowanie treść 

uchwały i po głosowaniu podał wyniki głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2022 rok. - Projekt uchwały 

nr 4. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edmund Fonferek , Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak.  
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Uchwała nr XLV/320/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:28:18 do 01:29:12 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że zmiana Wieloletniej Prognozy 

Finansowej została zaprezentowana radnym na posiedzeniu poszczególnych komisji Rady, 

gdzie także wyraziły pozytywną opinię do projektu uchwały. Uchwała została sprawdzona 

pod względem formalno-prawnym przez panią mecenas.  

Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję.  Radni nie mieli zapytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący zamknął dyskusję. Poddał pod głosowanie treść uchwały i po głosowaniu 

podał wyniki głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wysoka na lata 2022-2032 r. - Projekt uchwały nr 5. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edmund Fonferek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XLV/321/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  7 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 6. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:28:18 do 01:29:12 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że zmiana Wieloletniej Prognozy 

Finansowej została zaprezentowana radnym na posiedzeniu poszczególnych komisji Rady, 

gdzie także wyraziły pozytywną opinię do projektu uchwały. Uchwała została sprawdzona 

pod względem formalno-prawnym przez panią mecenas.  
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Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję.  Radni nie mieli zapytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący zamknął dyskusję. Poddał pod głosowanie treść uchwały i po głosowaniu 

podał wyniki głosowania.  

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:29:57 do 01:30:40 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  powiedział, że projekt uchwały odnośnie przekazania 

petycji do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta i Gminy Wysoka został 

zaprezentowany na poszczególnych komisjach i uzyskał pozytywną opinię wszystkich 

komisji Rady. Uchwała została sprawdzona pod względem formalno-prawnym przez panią 

mecenas.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:30:48 do 01:31:20 

Radny Edmund Fonferek - powiedział, że na temat treści petycji wypowiedział się na komisji. 

Chciałby usłyszeć sprostowanie, ponieważ myślał, że chodzi tutaj o kobietę a okazuje się, że 

jest to mężczyzna, prawdopodobnie założyciel fundacji .  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:31:23 do 01:32:14 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski zamknął dyskusję.  

Poddał pod głosowanie treść uchwały i po głosowaniu podał wyniki głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta i Gminy Wysoka. - Projekt uchwały nr 6. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

 

Uchwała nr XLV/322/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr  8 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - 
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Projekt uchwały nr 7. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:32:31 do 01:35:34 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  powiedział, że projekt uchwały był zaprezentowany 

na poszczególnych komisjach i uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji Rady. Uchwała 

została sprawdzona pod względem formalno-prawnym przez panią mecenas.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Radni nie zgłosili zapytań. 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski zamknął dyskusję.  

Poddał pod głosowanie treść uchwały i po głosowaniu podał wyniki głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - Projekt uchwały nr 7. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak.  

 

Uchwała nr XLV/323/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - 

Projekt uchwały nr 8. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:34:00 do 01:35:34 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - przekazał, że projekt uchwały na zawarcie kolejnej 

umowy najmu został zaprezentowany na posiedzeniu poszczególnych komisji rady, otrzymał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady. Uchwała została sprawdzona pod względem 

formalno-prawnym przez panią mecenas.  

Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję. Radni nie mieli zapytań do projektu uchwały.  

Przewodniczący zamknął dyskusję. Poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił 

wyniki głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego z dotychczasowym najemcą na czas oznaczony do 3 lat. - Projekt uchwały nr 8..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

 

Uchwała nr XLV/324/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli współpracy partnerskiej przy 

realizacji projektu Gminy Piła pn.: „Miasto Piła z nową energią!” w ramach Programu 

„Rozwój Lokalny”. Projekt uchwały nr 9. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:35:40 do 01:39:34 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - przekazał, że projekt uchwały na zawarcie kolejnej 

umowy najmu został zaprezentowany na posiedzeniu poszczególnych komisji rady, otrzymał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady. Uchwała została sprawdzona pod względem 

formalno-prawnym przez panią mecenas.  

Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję. 

Radny Edmund Fonferek skierował prośbę do pana Burmistrza o przedstawienie na forum, 

aby mieszkańcy wiedzieli o tej przyszłej współpracy,  z czym będzie się wiązała. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:38:15 do 01:39:34 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz odpowiedział, że Gmina Piła aplikowała o środki z 

funduszu norweskiego na działania proekologiczne. Takie środki otrzymała. Zgodnie ze 

wcześniejszym porozumieniem , które było podpisane z gminą Piła. Gmina Piła chciałaby te 

działania proekologiczne realizować na terenie kilku gmin, w tym także na terenie gminy 

Wysoka organizując EKO-MITTING. Nie wiąże się to z żadnymi środkami po stronie gminy, 

ponieważ beneficjentem środków jest gmina Piła i gmina piła chce w ramach partnerstwa 

realizować takie zadanie na terenie gminy Wysoka. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Przedstawił wyniki 

głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli współpracy partnerskiej przy realizacji projektu 

Gminy Piła pn.: „Miasto Piła z nową energią!” w ramach Programu „Rozwój Lokalny”. 

Projekt uchwały nr 9. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

 

Uchwała nr XLV/325/2022 została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski zarządził 5 min. przerwy. Po przerwie wznowiono 

obrady. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwał w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady na 2022 rok. 

Projekty uchwał nr 10,11,12,13. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:55:30 do 01:57:12 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że plany pracy poszczególnych Komisji na 

2022 rok zostały przygotowane  na posiedzeniach Komisji. Dodał, że plan pracy został 

Radnym w formie elektronicznej przesłany.  Zapytał czy ze strony Radnych są jakieś pytania 

do planu pracy Komisji Budżetowo – Gospodarczej na 2022 r.. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwał w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Budżetowo – Gospodarczej  na 

2022 rok. Projekt uchwały nr 10.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 
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Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XLV/326/2022 została  podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:57:17 do 01:58:35 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, 

Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego  na 2022 rok został przygotowany  na posiedzeniu 

Komisji. Dodał, że plan pracy został Radnym w formie elektronicznej przesłany.  Zapytał czy 

ze strony Radnych są jakieś pytania do planu pracy Komisji.  

Radni nie mieli zapytań. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 

Socjalnych i Porządku Publicznego  na 2022 rok. Projekt uchwały nr11.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XLV/327/2022 została  podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:58:40 do 01:59:57 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że plan pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska na 2022 rok  został przygotowany  na posiedzeniu Komisji. Dodał, że 

plan pracy został Radnym w formie elektronicznej przesłany.  Zapytał czy ze strony Radnych 

są jakieś pytania do planu pracy Komisji.  

Radni nie mieli zapytań. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Komisja Rolnictwa , Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska na 2022 rok. Projekt uchwały nr 12.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XLV/328/2022 została  podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:00:01 do 02:00:34 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski powiedział, że Komisja obradująca w dniu 24.01.br. 

nie uzyskała quorum, proszę panią Prawnik do ustosunkowania się do zaistniałej sytuacji. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:00:25 do 02:02:15  

Radca prawny Barbara Basara przekazała, że Komisja Rewizyjna miała wyznaczone 

posiedzenie na dzień 24.01.2022 r. , jednakże posiedzenie się nie odbyło. Zgodnie z art. 18 a 

ust. 5  ustawy  o samorządzie gminnym  zasady działania Komisji Rewizyjnej określa Statutu 

Gminy. Wskazała, że w Statucie Gminy w par. 88 mowa jest o tym, że Komisja Rewizyjna 

przedkłada Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie do 31 stycznia każdego roku. 

Dalej w Statucie jest mowa, że Komisja Rewizyjna obraduje na posiedzeniach zwoływanych 

przez Przewodniczącego Rady. Posiedzenie się nie odbyło, nie było zapewnionego quorum, 

stwierdziła, że podjęcie tej uchwały będzie wbrew procedurom  określonym w statucie. 

Zasugerowała, że w tym stanie rzeczy bezpiecznej będzie  wycofać ten pkt z porządku obrad, 

mimo, że porządek był przegłosowany. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:02:16 do 02:02:51 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  zaproponował wycofanie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 r.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:03:03 do 02:03:39 

Radny Henryk Stańczyk zapytał czy o tym fakcie nie było wiadomo, kiedy był 

przyjmowany porządek sesji . Dodał, że podgląd na przygotowanie materiałów powinien być.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:03: 40 do 02:04:51 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  stwierdził, że obecnie jest taka sytuacja i 

powinniśmy się do niej dostosować.  

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  poddał pod  głosowanie wniosek  o wycofanie z 

porządku obrad projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2022 rok i przedstawił wyniki głosowania. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek  o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edmund Fonferek  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak. 

 

Wniosek został wycofany. 

 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie przez Miasto i Gminę 

Wysoka współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

(ZIT) Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy partnerstwa w formie 

porozumienia międzygminnego. - Projekt uchwały nr 14. (dodany zgodnie z 

Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.) 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:05:00 do 02:06:30 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  poinformował, że projekt uchwały był prezentowany 

na posiedzeniach Komisji Rady i został przez nie pozytywnie zaopiniowany.    

 

Radni nie mieli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie przez Miasto i Gminę Wysoka 

współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy partnerstwa w formie porozumienia 

międzygminnego. - Projekt uchwały nr 14. (dodany zgodnie z Komunikatem nr 1 
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Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.).  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

Uchwała nr XLV/329/2022 została  podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Piły.- Projekt uchwały nr 15 ( dodany zgodnie z Komunikatem nr 1 Przewodniczącego 

Rady z 14.01.2022 r.) 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:06:44  do 02:08:11 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  poinformował, że projekt uchwały był prezentowany 

na posiedzeniach Komisji Rady i został przez Komisje  pozytywnie zaopiniowany.    

 

Radni nie mieli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych (ZIT) Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły.- Projekt uchwały 

nr 15 ( dodany zgodnie z Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.).  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka. 

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak. 

Uchwała nr XLV/330/2022 została  podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 



22 
 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie 

ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej 

nr 1197P we wsi Kijaszkowo. - Projekt uchwały nr 16. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:08:24  do 02:09:50 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  poinformował, że projekt uchwały był prezentowany 

na posiedzeniach Komisji Rady i został przez Komisje  pozytywnie zaopiniowany.    

 

Radni nie mieli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie ustalenia 

wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych przy drodze powiatowej nr 1197P we wsi 

Kijaszkowo. - Projekt uchwały nr 16. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Henryk Stańczyk , Paulina Strzałka  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

 

Uchwała nr XLV/331/2022 została  podjęta i stanowi załącznik  nr 17 do protokołu. 

 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie 

powołania Komisji Budżetowo - Gospodarczej. Projekt uchwały nr 17 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:09:58  do 02:12:04 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski  poinformował, że w związku z tym, że na Sesji w 

dniu 27.12.br. została mu powierzona  funkcja Przewodniczącego rady Miasta i Gminy 

Wysoka, w dniu 24.01.br. złożył rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji Budżetowo 

– Gospodarczej. Komisja Budżetowo – Gospodarcza zdecydowała powierzyć funkcję 

Przewodniczącego Komisji Radnemu Łukaszowi Dymitrukowi, w dalszym ciągu funkcję z-cy 

Przewodniczącego Komisji powierzono Ewelinie Lewicz. 
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Radni nie mieli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały i przedstawił wyniki 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta i Gminy Wysoka w sprawie powołania 

Komisji Budżetowo - Gospodarczej. Projekt uchwały nr 17.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Marek Jóźwina , 

Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, Henryk 

Stańczyk , Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Dymitruk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak.  

 

Uchwała nr XLV/332/2022 została  podjęta i stanowi załącznik  nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad. 22. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 rok. 

(dodany zgodnie z Komunikatem nr 1 Przewodniczącego Rady z 14.01.2022 r.) 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 rok, stanowi 

załącznik  nr 19 do niniejszego protokołu. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:12:10  do 02:12:57 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że  sprawozdanie z działalności Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji za 2021 rok zostało Radnym w formie elektronicznej 

udostępnione.  

Radni nie zapytań do sprawozdania. 

 

 

Ad. 23. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, 

w tym z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy. 

 

 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z działalności między sesjami Rady, w tym z 

wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy, stanowi załącznik   nr 20 do niniejszego 

protokołu.  
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:12:60  do 02:12:57 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że  sprawozdanie zostało Radnym w formie 

elektronicznej udostępnione w aplikacji e-sesja. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:13:23 do 02:16:05 

Burmistrz  Miasta i Gminy  Artur Kłysz zabrał głos i dodał, że chciałby się podzielić 

informacjami dot. tej wielkiej tragedii, która spotkała OSP w Bądeczu, tj. pożaru remizy., 

pierwszy  taki przypadek na terenie Województwa Wielkopolskiego, że spaliła się remiza i 

wóz strażacki. Przy tej okazji podziękował wszystkim mieszkańcom, strażakom, całej 

społeczności, która włączała się w proces odbudowy tej remizy  czy wręcz budowy nowej 

remizy, bo idziemy w tym kierunku, aby ta remiza była nieco większa i spełniała obecne 

standardy.  Dodał, że pomoc jest bardzo duża, często spontaniczna, cieszy ta reakcja 

społeczeństwa lokalnego i z całej Polski, bardzo dużo było telefonów od samorządowców z 

dolnośląskiego, podkarpackiego, od jednostek OSP poszczególnych zarządów wojewódzkich, 

z Zarządu Głównego OSP, gdzie każdy chce swoją cegiełkę dołożyć i to wsparcie jednostce 

OSP przekazać. Wiadomo już z przekazów medialnych, że jest oficjalnie przekazana 

informacja z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, że będzie wsparcie rządowe. Powiedział, że 

poprzez Wojewodę Wielkopolskiego działamy w tym kierunku , aby powstała nowa remiza i 

do jednostki dotarł nowy wóz bojowy. Stwierdził, że jest dobrej myśli, że publiczne 

zapewnienia, znajdą swoje odzwierciedlenie  w ciągu miesiąca na posiedzeniu  KPRM taka 

decyzja powinna zapaść.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:16:30 do 02:16:47 

Radna Paulina Strzałka zapytała jaki jest odzew Zarządu Dróg w sprawie Młotkowa. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:16:50 do 02:18:34 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz poinformował, że jest pewna informacja odnośnie 

odwodnienia wsi Młotkowo. Zarząd Dróg chce bardzo konkretnie podejść do tematu i 

rozpocząć od odwodnienia wsi a w następnym okresie zrobić nową nakładkę w samym 

centrum. Dodał, że było zapytanie czy gmina będzie partycypować w kosztach dokumentacji  

projektowej,  jeżeli chodzi o odwodnienie. Należy zrobić koncepcję, projekt i go zrealizować, 

to w tym roku chcieliby zrobić. Przekazał, że gmina będzie partycypować w kosztach 

dokumentacji  projektowej. W tej sprawie jeszcze decyzje musi podjąć Zarząd Powiatu.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:18:44  do 02:19:14 

Radny Henryk Stańczyk  zapytał czy świadomie pominął, czy omyłkowo informację o 

wynikach naboru na wolne stanowisko ds. inwestycji, ponieważ ta informacja została 

opublikowana dnia 4.01.br. powinniśmy wiedzieć jak to wygląda.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:18:44  do 02:21:36 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz poinformował , że nie jest to tajna informacja, ale 

nigdy w sprawozdaniu nie podawałem, że został ktoś zatrudniony również z imienia i 

nazwiska na danym stanowisku. Stwierdził, że kwestia zatrudnienia na poszczególnych 

stanowiskach w Urzędzie to jest już jego kompetencja. Poinformował, że w wyniku kolejnego 

naboru, rozmów kwalifikacyjnych  na stanowisko ds. inwestycji został  wybrany Pan 
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Bartłomiej Noculak, obecny wiceprzewodniczący Rady, więc gdy będzie podpisana umowa , 

będzie musiał z tej funkcji Radnego zrezygnować. Dopowiedział odnośnie spraw kadrowych  

to na bardzo długi urlop poszła Pani inspektor ds. ochrony środowiska, dlatego też 

zatrudniono została na umowę – zlecenia kolejną osobę, która będzie przyjmowała 

interesantów w poniedziałki od godz. 16.00 do 17.00, szczególnie chodzi o program „Czyste 

Powietrze”, wydawanie decyzji środowiskowych., realizacja programu odbioru azbestu z 

terenu gminy. 

Innych zapytań ze strony Radnych nie było. 

 

Ad. 24. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, stanowi załącznik  nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:21:40  do 02:22:15 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że  sprawozdanie zostało Radnym w formie 

elektronicznej udostępnione w aplikacji e-sesja. 

Radni nie mieli pytań do niniejszej informacji.  

 

 

Ad. 25. Udzielenie odpowiedzi na złożone w terminie od ostatniej sesji Rady Miasta i 

Gminy interpelacje, wnioski i zapytania radnych, sołtysów i pozostałych 

wnioskodawców. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:22:20  do 02:22:44 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że  udzielone odpowiedzi na złożone 

interpelacje przez Radnych zostały zamieszczone w aplikacji e-sesja.  

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:22:54  do 02:24:44 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski zabrał głos w spr. odpowiedzi na interpelację  sesyjną 

nr 160 Radnej P. Strzałki. Powiedział, cyt.” Panie Burmistrzu ja kiedyś apelowałem Panie 

Burmistrzu o troszkę wyczucia, stonowania w wypowiedziach, bo Radna P. Strzałka pisząc 

swój wniosek nie ma się co dziwić, to jest jej wieś, świetlica, część życia, że energicznie 

reaguje i pisze taki wniosek, to jest troska o to najbliższe otoczenie. Pan Burmistrz 

odpowiadając na tą interpelację , używa sformuowania, że pani Paulina chciała szkalować, 

czy oczernić Urząd. Wyraził zdanie, że w 100% takiej intencji nie było, to była troska o to 

dobre społeczne, w swoim okręgu, w swojej wsi, jeżeli później Pan Burmistrz stwierdził, że  

były takie warunki atmosferyczne, to skierował zapytanie czy Panią Radną Urząd informował 

na bieżąco. Podkreślił, że jeżeli byłaby na bieżąco informowana to może być energicznie nie 

zareagowała. Zaapelował, żeby była informacja do radnego, zwłaszcza jeśli na jego terenie 

coś się dzieje. 
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Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:24:59  do 02:28:32 

Radny Jan Ciołek odniósł się  do odpowiedzi na interpelację, którą złożył  dot. częściowego 

zniszczenia drogi  w Wysokiej Małej, powiedział, że otrzymał dość obszerne wyjaśnienie 

Pana Burmistrza odnośnie przepisów, które obowiązują, pojazdy wielotonażowe powinny być 

zgłaszane do zarządcy drogi oraz uzyskanie przez zainteresowanych stosownych zezwoleń od 

zarządcy drogi na przejazd. Przekazał, że wywóz płodów rolnych, gdzie rolnicy posiadający 

gospodarstwo muszą w jakiś sposób do pól dojechać, zebrać plony, a ciężar pojazdów 

poruszających się po drogach gminnych przekracza zazwyczaj 30 ton. Według tego pisma 

wynika, że każdorazowy wyjazd powinien być zgłaszany do zarządcy drogi. W jaki sposób 

oni mają użytkować swoje pola, faktem jest, że niszczą te drogi od ciężkiego ładunku. 

Stwierdził, że brak jest takiego środka, który by normował to wszystko, bo najprostsze 

rozwiązanie zamykamy drogę  do 10 ton. Stwierdził, że to dot. rolników na całym terenie, a 

nie mamy żadnego rozwiązania technicznego w tym zakresie. Podkreślił, że trzeba mieć 

również zrozumienie dla rolników. Dodał, że nie jest zadowolony z odpowiedzi. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:28:40  do 02:31:25 

Radny Henryk Stańczyk nawiązał do wypowiedzi Radnej P. Strzałki i powiedział, że 

instytucja Pana Burmistrza i reprezentujący ten Urząd  to podstawową formą odpowiedzi jest 

odpowiedź administracyjna a nie ocena pośrednia czy bezpośrednia Radnej. Stwierdził, że nie 

powinno to mieć miejsca.  Powiedział, że w odniesieniu do drugiej sytuacji wyraził 

zdziwienie do tego co powiedział Pan Radny J. Ciołek, ponieważ w swoim wniosku podnosi 

ten problem, ale nie zauważył troski, że ci wszyscy rolnicy, którzy posiadają płody rolne, 

muszą w jakiś sposób je transportować. Dodał, że Burmistrz na żadne przepisy się nie 

powołał, tylko w sposób opisowy przedstawił odpowiedź. Powiedział, że powinno być jakieś 

rozwiązanie, reakcja na to kiedy na odcinkach po okresie jesiennym są płody wywożone  to 

gmina przygotowana w stopniu awaryjnym kiedy jest wyższa konieczność, należy mieć 

minimalne zabezpieczenie i uzupełnić. Pracownik ds. dróg niech pojedzie w teren i zobaczy, 

niech konkretnie wskaże i podejmie środki zaradcze. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:31:27  do 02:38:27 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz w odniesieniu do udzielonej odpowiedzi na interpelację 

pani Pauliny Strzałki stwierdził, że przeprasza jeżeli czuje się urażona. Dodał, że przecież 

mają wspólny cel, aby tą świetlicę zrobić jak najszybciej. Wyraził, zdanie że w zakresie 

odpowiedzi na interpelację pana Radnego jest pełne zrozumienie  dla tych rolników, którzy te 

płody rolne wożą. Wskazał, że dojazdy do pól to jest duża bolączka, szczególnie przy takich 

pogodach jak teraz, postęp cywilizacyjny sprawił, że sprzęt jest już o dużej nośności, że drogi 

tego nie wytrzymują, ale staramy się na bieżąco działać, podał przykład Bądecza, gdzie co 

roku trzeba się mierzyć z tym samym problemem podczas wywozu buraków cukrowych. 

Podziękował rolnikom, z którymi tak dobrze się współpracuje, gdzie czasami przyjeżdżają 

swoim sprzętem i wszystko rozgarynają to co my nawozimy. Staramy się po takich zbiorach, 

gdzie rolnicy potrzebują pomocy im pomagać. Dodał, że zjazd w Wysokiej Małej zostanie 

zrobiony, wysypany gruzem.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:38:54  do 02:38:07 

Radny Edmund Fonferek powiedział, że jeszcze nie spotkał, się z tym, żeby jeszcze przed 

okres kampanii buraczanej przyjechał pracownik ds. dróg na miejsce i coś zaradził, a nie po 

fakcie jak jest droga rozjechana, żeby już mniej więcej wiedział co się będzie robić. Już 3-4 
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lata temu mówiłem, aby pracownik gminy był od czasu do czasu w terenie i żeby 

współpracował z sołtysem, radnym, aby zapobiegać takim sytuacjom. Ja się boje teraz coś 

kolwiek powiedzieć  na pracowników, bo tu widzę że coś niedobrego się dzieje, przecież cos 

niedobrego się dzieje, są dla nas i muszą zrozumieć. Stwierdził, że pan Burmistrz też wpisuje 

się w tą retorykę i tak samo zaczyna. Proszę nie bronić, proszę powiedzieć tym pracownikom, 

że oni są dla nas. 

Ad. 26. Prezentacja złożonych interpelacji w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:39:32  do 02:39:51 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła 

jedna interpelacja nr 162 Radnego Stanisława Grzybowskiego. 

 

Ad. 27 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:39:32  do 02:41:18 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski przekazał, że w dniu dzisiejszym Radny H. Stańczyk 

złożył 3 interpelacje dot.: 

1) usunięcia składowanej gałęziówki, konarów, pni z pasa drogowego drogi prowadzącej 

w Góry Wysockie, 

2) uzupełnienie i publikowanie na bieżąco zarządzeń Burmistrza w BIP, 

3) usunięcie pozostawionych śmieci z pasa drogowego drogi gminnej w Górach 

Wysockich.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:41:20  do 02:43:40 

Radny Henryk Stańczyk  powiedział, że nie przystoi Urzędowi a przede wszystkim 

Burmistrzowi, który jest zobligowany ustawą, aby udzielić odpowiedzi w terminie, a jak już 

są w terminie to,  żeby były skutecznie załatwiane. Stwierdził, że zarządzenia Burmistrza nie 

są na bieżąco publikowane. Powtórna interpelacja dot. usunięcia  gałęziówki, konarów z 

kierunku Góry Wysockie, z którą występował w zeszłym roku i otrzymał odpowiedź i nic nie 

zostało zrealizowane. Wskazał, że podobnie po roku czasu w Bądeczu w sąsiedztwie boiska 

sportowego usunięto całą hałdę nie do końca pozostałości zostały sprzątnięte. Wyraził 

nadzieję, że to zostało zrobione. Natomiast to jest sposób działania pana Burmistrza  co do 

realizacji interpelacji to nie winno mieć miejsca. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:41:20  do 02:47:52 

Radny Jan Ciołek złożył zapytania w imieniu mieszkańców, mieszkańcy obserwując nasze 

sesje są zainteresowani zwłaszcza w sprawach, które oni zgłaszają, zgłosiło się kilkoro 

mieszkańców, żeby na sesji poruszyć sprawę: 

1) sprawa drogi w Górach Wysockich, jeden z mieszkańców który ma pole w kierunku 

Gór Wysockich, stwierdził, że ok 3 lata temu rozmawiał z Panem Burmistrzem i 

złożył wniosek na piśmie, o wyznaczenie pasa drogowego, ponieważ jego zdaniem 
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droga przebiega częściowo po jego gruntach, minęły 3 lata i obecnie pyta jak wygląda 

ta sytuacja,  

2) sprawa wycinki drzew na drodze Wysoka Wielka – Mościska, zostało wyznaczonych 

55 drzew topoli do wycinki, kiedy te drzewa zostaną usunięte, jeśli do tego nie dojdzie 

mieszkańcy są gotowi sami usunąć, jeśli dostaną zgodę z Urzędu,   

3) dokończenia oświetlenia w Wysokiej Małej, mieszkaniec mieszkający na łuku drogi 

Wysoka Mała – Wysoka Wielka, który swoim oświetleniem oświetla część łuku 

drogowego drogi powiatowej, obecnie stwierdził, że ceny prądu poszły tak wysoko w 

górę,  że nie będzie używał tych lamp, uważa że jemu oświetlenie też się należy jak 

pozostałej części wsi. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:48:01 do 02:49:37 

Radny Henryk Stańczyk nawiązał do wypowiedzi  przedmówcy odnośnie regulacji dróg. 

Przypomniał, ze również na początku Pan Przewodniczący S. Grzybowski podał propozycje  

co do rozgraniczeń, teraz napisał interpelacje, wielokrotnie odnośnie Gór  Wysockich, kiedy 

były okoliczności i z p. Burmistrzem być w tym miejscu wskazywał na problem, podnosił 

sprawę, żeby sukcesywnie to realizować. Stwierdził, że do dnia dzisiejszego poza jedna 

sprawą nic nie zostało zrobione. W ogóle nie jest podejmowany ten temat. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:50:06 do 02:55:30 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz potwierdził, że rozmawiał z mieszkańcem , który jest 

właścicielem  gruntów przy drodze w kierunku Gór Wysockich. Przekazał, że wyznaczenie 

granic tej działki drogowej było, bo jeszcze paliki można spotkać, temat nie jest prosty, łączy 

się z kosztami, gdy okaże się ze musi rzeczywiście to łączy się z profilowaniem drogi i 

przesuwaniem jej, czy  to w lewo, czy w prawo. Rzeczywiście nie idzie wyłącznie po 

gruntach gminnych , czasami my jesteśmy u kogoś na działce prywatnej, czasami ktoś jest w 

naszej drodze, ale wyrównanie tego wszystkiego po tylu latach, przecież to wszystko do tej 

pory funkcjonowało i jest tam bardzo wąsko,  Stwierdził, że jeżeli gmina będzie musiała 

oddawać  części tej drogi a zabierać z innej strony to będą spore koszty, które trzeba będzie 

ponieść, łącznie z przebudową przepustu, który jest na początku a to nie będzie mały koszt.  

Potwierdził, że trzeba będzie tom kiedyś uregulować, kiedy będą na to stosowne środki. W 

odniesieniu do spraw drzew przy drodze Wysoka Wielka – Mościska, ten wniosek jest 

powielany przez wiele lat, dopiero kilka miesięcy temu gmina stała się właścicielem tej drogi, 

bo ona była własnością Skarbu Państwa. Była rozmowa z leśnikiem będzie zlecenie 

przygotowane na wycinkę 55 topól, w m-cu lutym zostaną wycięte.  Przy tej okazji wyjaśnił 

sprawę składowania gałęziówki. Wyjaśni8ł sprawę lamp, powiedział, że to jest inwestycja, 

która musi być wprowadzona do budżetu, muszą być zabezpieczone środki, wiadomo jakie są 

potrzeby odnośnie oświetlenia, Czajcze – Eleonorka, w Wysokiej małej ciąg dalszy, jeżeli 

będą wspólne środki to będziemy wspólnie decydować, na który kierunek. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:55:56 do 02:57:10 

Radny Jan Ciołek podziękował za udzielenie odpowiedzi, której mieszkańcy mieli 

możliwość wysłuchać.  Dodał odnośnie wycięcia topoli, że 2/3 długości tego odcinka   

przylega do linii średniego napięcia. Wskazał, że jest to duży problem  
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Ad. 28  Zapytania i wnioski sołtysów oraz kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:57:36 do 02:58:04 

Sołtys Jeziorek Kosztowskich Magdalena Piszczek zwróciła się z prośbą do pana 

Burmistrza, aby pilnie pojechał na drogę na wybudowanych ten odcinek od boiska GLKS 

Wysoka  do zakrętu w Jeziorkach, ma to związek z prowadzoną inwestycją, drugi odcinek  od 

sklepu w stronę spółdzielni.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 02:59:03 do 03:00:17 

Pan Sławomir Zdrenka skierował  zapytanie do Pana Burmistrza odnośnie pisma jakie 

skierował 10 grudnia 2021 r. i do dzisiaj nie ma odpowiedzi,  dot. to biogazowni. Zajął głos  

również w sprawie drogi 145 , skierował pytanie do radnych, zapytał,:” ta droga była drogą 

wewnętrzną, czy Radni przekształcili tą drogę na drogę publiczną., rozumiem, że nie”.  W 

dalszej części wypowiedzi poruszył kolejną sprawę, powiedział:” Pan Burmistrz podpisał z 

Biogazownią , proszę odpowiedzieć co jest podpisane”.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:00:18  do 03:03:05 

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz powiedział, cyt. ”Odpowiedź jest dla Pana 

przygotowywana, dosyć długo się zastanawiamy, bo tam jest wniosek o udostepnienie 

różnego rodzaju materiałów, dokumentów  dla wnioskodawców, kserokopii, właściwie to sa 

tak duże ilości, że zastanawiam się nad wprowadzeniem zarządzeniem odpłatności za 

kserokopie,  Tam będzie prawdopodobnie odpowiedź negatywna, ponieważ  toczy się jeszcze 

postępowanie sądowe, sąd nam nie zwrócił całej dokumentacji, prosiliśmy o zwrot tej 

dokumentacji w sprawie decyzji środowiskowej. Jeżeli chodzi o drogę  to jest rzeczywiście 

droga wewnętrzna, nie jest drogą publiczną, ma status drogi wewnętrznej, tak jak w 

sprawozdaniu swoim pisałem droga nr 145 została nadana służebność dla każdego właściciela 

tej działki, na której stoi biogazownia, zgodnie z uchwałą Rady. Ten akt notarialny w grudniu 

został podpisany i też podpisałem porozumienie z Biogazownią na przebudowę tej drogi ok. 

350 m, ma być na koszt inwestora zrobiona droga w postaci wyłożonych płyt drogowych, 

pozostała część ponad 400 m porozumiałem się w ten sposób, albo skrzyżowanie Wysoczka – 

Wysoka Mała, że to będzie utwardzone kruszywem, (…) korytowanie, wyłożenie gruzem, z 

tym że tutaj koszt samego materiału  po naszej stronie a cała robocizna, sprzęt wszystko po 

stronie wykonawcy,  Mam nadzieję, bo drogi są jakie są, że wykonawca dosyć szybko 

przystąpi do przebudowy tej drogi”. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:03:08  do 03:03:05 

W dalszej części sesji wypowiadał się pan S. Zdrenka w sprawie drogi 145, w sprawie 

budowy biogazowni.  Kierował zapytania do Pana Burmistrza. Burmistrz udzielał  

odpowiedzi na zadane pytania, wyjaśnił jak wyglądało postepowanie administracyjne w celu 

wydania decyzji środowiskowej w Urzędzie Miasta i Gminy w Wysokiej, dodał, że dalszą 

częścią postepowania zajmowało się Starostwo Powiatowe w Pile.  

 



30 
 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:16:26 do 03:17:29 

Przewodniczący Rady S. Grzybowski - przekazał, Panu Zdrence, aby skierował pismo do 

Rady, przewodniczącego rady lub do którejś z komisji np. Rolnictwa lub Budżetowej. 

Mógłby przyjść i opowiedzieć o tym problemie.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:17:29  do 03:18:26 

Pan S. Zdrenka- powiedział, że ma jeszcze tylko jedno pytanie, dlaczego aktualnie ponosimy 

takie koszty za odpady. Z jego informacji wynika, że dwa lata temu  koszty za odpady 

wynosiły 23 zł, a aktualnie koszt byłby niższy.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:18:27  do 03:18:45 

Przewodniczący Rady S .Grzybowski - podziękował za zabranie głosu. Zachęca do 

przekazania tego tematu na Komisję lub do Rady. Temat kosztów odpadów był już szeroko 

omawiany.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:18:46  do 03:21:24  

Burmistrz Miasta i Gminy A. Kłysz - powiedział, że udzieli odpowiedzi skąd wynika taka 

stawka za odpady i dlaczego tyle. Do wywozu odpadów komunalnych z naszych mieszkań i 

gospodarstw, musi zostać wynajęta firma która to zabierze i zagospodaruje, w tym celu 

PRGOK ogłasza przetarg. Do przetargu może przystąpić każda dowolna firma i zaoferować 

dowolną kwotę, a kto zaoferuje najniższą ten wygrywa. Były zarzuty, że jesteśmy zbyt dużym 

związkiem, że startuje tylko i wyłącznie alvater, że jest monopolistą i dyktuje wygórowane 

ceny. W związku z tym związek został podzielony  na pięć sektorów. Dzięki temu mniejszy 

operator może wejść, np rok temu został wybrany MZUK a nie Alvater. Na końcu ubiegłego 

roku również MZUK startował do przetargu, ale Alvater okazał się tańszy. Dlatego 

Białośliwie, Wysoka, Miasteczko Krajeńskie, Kaczory znowu obsługuje Alvater. Oni 

zaproponowali kwotę a gmina przelicza przez liczbę mieszkańców i wychodzi odpowiednia 

kwota. Nie jest możliwe aby była niższa, jeżeli ma się to zbilansować. Te stawki nie będą się 

nawet bilansować i niektóre gminy będą musiały dopłacać. Przykład Gminy Wyrzysk, która 

wyszła ze związku ponieważ myślała że będzie taniej. Miała taniej ale o 50 gr, więc nie wie 

czy było to opłacalne wychodzić ze związku. Widział ich przetarg i też mają o wiele większe 

oferty. Będą musieli dopłacić z własnego budżetu, ponieważ jest taka możliwość lub podniosą 

stawkę swoim mieszkańcom. Jeśli mieszkańcy Białośliwia, uważają, że mogło by być taniej i 

nie być w związku to jest taka możliwość i można z tego związku wystąpić. Może warto to 

Radzie gminy Białośliwie zasugerować.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:21:37  do 03:22:26 

Radny Henryk Stańczyk - powiedział, że chciałby nawiązać do tej biogazowni. Wspominał 

kiedyś, że elementy OZE łącznie z biogazownią jest nie ujęta to zostało tak potraktowane tak, 

że zabiera głos a było to już na komisji. Nikt tym problemem się nie zainteresował. 

Przyjmujemy program na kilka lat i właściwie to temat nie jest prawie odzwierciedlony w tym 

programie. Zapytał, o jakim oddziaływaniu wtedy na środowisko mówimy, jeżeli ważną 

inwestycję traktujemy po macoszemu.   
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Ad. 29. Wolne wnioski. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:22:42  do 03:24:48 

Radna Emilia Dembińska powiedziała że ma do zaprezentowania trzy kwestie. Pierwsza 

kwestia to pytanie czy został już rozpisany przetarg na kanalizację i wodociąg we wsi 

Mościska. Druga sprawa to chciałaby przypomnieć aby dopilnować kontrolę nasadzeń na 

terenie gminy, ponieważ ma wątpliwości czy osoby które usuwają drzewa później dokonują 

tutaj tych nasadzeń. Trzecia sprawa, pilna, dotyczy drogi we wsi Bądecz, krótki odcinek do 

spółdzielni. Myśli, że podczas wizji lokalne,j na której byli przy okazji dróg miał możliwość i 

chciałaby pokazać jak ta droga wygląda obecnie. Przez całą szerokość drogi powstała 

ogromna dziura, że każdy samochód który tamtędy przejeżdża po prostu zahacza podwoziem. 

Jest to niebezpieczne i prosi Burmistrza o natychmiastową interwencje. Droga jest 

rozjeżdżona już po bokach ponieważ środkiem nie można przejechać. Jeżdżą samochody oraz 

sprzęt rolniczy i pokonują ten odcinek poboczem. Chciałaby przypomnieć że sołectwo 

Bądecz drugi rok z rzędu przeznacza praktycznie cały Fundusz Sołecki  na tą drogę, więc 

kwota prawie 90 tysięcy w tym roku. Ma nadzieje że gruz tymczasowo da możliwość 

mieszkańcom i użytkownika  na jakikolwiek przejazd. Nie ukrywa, że ta droga jest pilna 

jeżeli chodzi o remonty.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:25:01  do 03:25:21 

Radna Magdalena Piszczek - zadała pytanie do pana Burmistrza, odnośnie drogi 

wojewódzkiej 190, kolejny raz wydarzył się tam wypadek. Na jakim etapie są pracę, 

ponieważ były zapewnienia medialne że wkrótce prace zostaną rozpoczęte a dowiadujemy się 

że kolejna firma została wycofana.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:25:26  do 03:27:05 

Burmistrz Miasta i Gminy A.Kłysz - zabrał głos, powiedział, że miał podać w 

komunikatach, że przetarg na Mościska zostanie ogłoszony prawdopodobnie w przyszły 

tydzień, w przeciągu dwóch tygodni jest to pewne. Musi zostać dopracowana tabela 

równoważności i przetarg zostanie ogłoszony. Jeżeli chodzi o nasadzenia, to pewnie tyczy się 

to prywatnych mieszkańców lub inne podmioty to jest kontrolowane na bieżąco. Okres 

zastępczy innych nasadzeń jest zapisany w decyzji jaki jest okres czasu na zastępcze 

nasadzenie i później  pracownik weryfikuje czy to zostało wykonane. Jeżeli chodzi o gruz i 

drogę we wsi Bądecz to myśli, że jutro już powinien się pojawić i ten drobny gruz zostanie 

wrzucony w te dziury aby rzeczywiście nie były aż tak duże. Jeżeli chodzi o drogę 

wojewódzką 190 to w komunikatach medialnych zostało przekazane że rozwiązano umowę z 

wykonawcą więc będzie rozpisany kolejny przetarg. Szczegóły będą wiadomo dopiero w 

piątek ponieważ ma spotkanie z Marszałkiem Jankowiakiem na miejscu. Udają się do wsi 

Podróżna i tam dowie się wszystkich szczegółów jeżeli chodzi o dalsze etapy przebudowy tej 

drogi.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:27:12  do 03:29:14 

Radny Henryk Stańczyk - nawiązał do pytania radnej Emilii Dembińskiej i do obrazu stanu 

drogi we wsi Bądecz,  gdzie odbyła się wizja lokalna. Wcześniej został podjęty wybór co do 

kolejności, natomiast w ogłoszeniu o przetargach to Burmistrz ma zaplanowane na drugi 
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kwartał jest wpisana przebudowa drogi na osiedlu domków jednorodzinnych w miejscowości 

Bądecz  - Gmina Wysoka. Oczywiście nie ma kwalifikacji i lokalizacji i uważa że dotyczy to 

drogi przy działce numer 138/1 i 15/3, w dokumentach wszędzie jest błąd. Pozostawia to bez 

odpowiedzi. Zapytał również o to jaki odcinek drogi  będzie wykonywany ponieważ  kwota 

jest tutaj zaplanowana w budżecie 170 2500 zł plus środki Sołeckie 244 tysiące. Czy Pan 

Burmistrz w specyfikacji uwzględnia cały odcinek czy tylko cześć. Nie wynika to z przetargu 

a przetarg powinien być literalnie określony a nie ogólnie, nie jest wyszczególnione że na 

każdym etapie będzie dowolnie kreowane jaka ma być długość. Uważa, że informacja 

powinna być publiczna, konkretna i zgodna z opisem w budżecie, ponieważ tu nie ma 

zgodności tylko jest uogólnione bez kwalifikacji. Trzeba określić jaki odcinek drogi będzie 

robiony za tę kwotę, cały odcinek czy tylko np. 100 metrów. 

 Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:29:16 do 03:32:54  

Burmistrz Miasta i Gminy A.Kłysz - udzielił odpowiedzi, przypomniał, że jest to zadanie 

inwestycyjne przełożone z ubiegłego roku. W grudniu 2020 roku kiedy uchwalany był budżet 

w projekcie budżetu Pana Burmistrza nie było w ogóle remontu tej drogi w Bądeczu, był 

remont ul. Matejki, ul. Podgórnej. Podczas prac Komisji, państwo postanowili podzielić te 

pieniądze na dwa zadania, osobno ul. Matejki oraz osobno odcinek drogi we wsi Bądecz. Od 

początku uważał, że ta kwota będzie niewystarczająca i dał propozycję aby zrobić jedno 

zadanie inwestycyjne, a do drugiego przygotować się projektowo. Wówczas tak zostało to 

zapisane w budżecie i tak gmina przebrnęła z tym przez rok 2021, a mamy rok 2022. 

Projektujemy cały odcinek drogi , jeżeli dojdzie do przebudowy to oczywiście do całego 

odcinka. Przypomniał, że jest jeszcze kwestia własności działek, ponieważ była uchwała 

spółdzielni odnośnie przekazania tej działki jednej gminie. Pozyskaliśmy ten dokument, 

chciał w ubiegłym roku jeszcze sfinalizować notarialnie akt darowizny tej działki natomiast 

zapis w ich uchwale został niejasno zapisany. Gmina poprosiła zarząd o dodatkowe 

wyjaśnienia, czy upoważnia to do nieodpłatnego przekazania gminie, ponieważ jest mowa o 

zbyciu działki a gmina absolutnie nie bierzemy pod uwagę zbytu. Zostało wysłane pismo z 

zapytaniem czy rzeczywiście może dojść do darmowego przekazania w formie darowizny. 

Czekamy na odpowiedź. Uważa, że na dzień dzisiejszy nie mamy tyle zabezpieczonych 

środków finansowych żeby ten odcinek wykonać. Prawdopodobnie gmina stanie nad 

dylematem czy podjąć się przebudowy ul. Matejki lub przebudowa drogi we wsi Bądecz. Jest 

czas kiedy dokładnie będzie znany kosztorys na przebudowę tej drogi i na posiedzeniu jednej 

z komisji budżetowo gospodarczej będzie podjęta decyzja. Może być tak, że za miesiąc okaże 

się że mamy wystarczającą ilość środków na wykonanie dwóch inwestycji. Mamy już 

kosztorys na ul. Matejki, jest to ponad 700 tysięcy złotych a około 300 tysięcy złotych mamy 

tylko zabezpieczone w budżecie. Podejrzewa, że będzie musiało zostać wybrane jedno z 

zadań inwestycyjnych, tym bardziej, że nie ma zabezpieczonych środków na przebudowę 

drogi na Wysoczce a tam złożyliśmy wniosek. Mowa tutaj o drogi dojazdowe do pól, lecz w 

budżecie to zadanie nie jest ujęte. Oczekujemy na dofinansowanie, rok temu udało się zdobyć 

dwa razy kwotę po 50 tysięcy złotych. W Bądeczu jest kalkulacja na ponad 500 tysięcy 

złotych, trzeba będzie około 400 tysięcy znaleźć i dołożyć do tego zadania. Rozpocznie się 

drugi kwartał i wtedy zostaną podjęte stosowane decyzje.  

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:33:30 do 03:36;02 

Radny Edmund Fonferek - powiedział, że jeszcze nigdy nie został zobowiązany do swoich 

wyborców tak jak do tej sesji. Miał dużo zapytań i teraz też chciałby zadać pytanie, zaznacza 

że jest strażakiem, nie czynnym ale w strukturach strażackich może nosić mundur. Pamięta, 
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że dwa lata temu spalił się wóz w Wysokiej. Natychmiast została złożona interpelacja czy był 

ubezpieczony. Chciałby wyjaśnić sytuację wyborcom oraz wszystkim którzy mają 

wątpliwości. Jest pełen uznania za ofiarność społeczeństwa. Wyborcy chcieliby dowiedzieć 

się dlaczego tak się stało. Straż pożarna jest od tego aby gasić a nie żeby sama się palić tym 

bardziej że nie była to akcja.  W telewizji namawiają strażaków aby zakładać czujniki dymu, 

wykonywać przeglądy kominów i przeglądy elektryczności. Chciałby aby do społeczeństwa 

dotarło że to było zrobione i mimo tego coś się wydarzyło.   

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:36:10 do 3:36:36 

Radny Henryk Stańczyk- powiedział, że chciałby odnieść się do wypowiedzi Pana 

Burmistrza w temacie wsi Bądecz, aby nie odnosił się do dwóch lat, ponieważ miała miejsce 

inna sytuacja, były inne możliwości cen. Finanse przeszły i tak na wieś Bądecz i zrealizowano 

odcinek. Uważa, że stało się tak dzięki rozdzieleniu inwestycji.  

Radni nie mieli więcej zapytań i wolnych wniosków.  

Przewodniczący zamknął dyskusję.  

Ad.30 Przyjęcie protokołów z XLIII i XLIV sesji Rady Miasta i Gminy. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:37:10 do 3:37: 

Przewodniczący Rad Grzybowski - poinformował, że protokoły zostały podane do wglądu. 

Zostały przesłane także drogą elektroniczną do Pań i Panów Radnych. Zapytał czy są jakieś 

pytania do protokołów z sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radni nie zgłosili uwag do  protokołów z sesji.  

Przewodniczący zamknął dyskusję.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta i Gminy z dnia 15.12.2021 r. .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław Grzybowski , Marek 

Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , Joanna Siodła, 

Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jan Ciołek , Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  
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Protokół został przyjęty. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miasta i Gminy z dnia 27.12.2021 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Ciołek , Emilia Dembińska , Łukasz Dymitruk , Edmund Fonferek , Stanisław 

Grzybowski , Marek Jóźwina , Ewelina Lewicz , Bartłomiej Noculak , Magdalena Piszczek , 

Joanna Siodła, Paulina Strzałka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Stańczyk  

NIEOBECNI (3) 

Beata Kleczka, Krzysztof Kowalski , Grażyna Wrzaszczak  

 

 

31. Komunikaty Burmistrza oraz informacja o planowanych zamierzeniach do 

następnej Sesji. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:38:54  do 03:45:20 

Burmistrz Miasta i Gminy Artur Kłysz  przekazał następujące informacje: 

1) w odniesieniu do zapytania radnego E. Fonferka, to przyczyna pożaru  nie jest znana, 

nie została poznana w tym samym dniu, ponieważ przyjechali specjaliści od 

sprawdzania takich rzeczy z Poznania, na miejscu nie ustalili przyczyn pożaru, zabrali 

piec gazowy do ekspertyzy,  nie stwierdzili przyczyny po stronie elektryczności, były 

skuwane tynki, tam gdzie idzie prąd, kable były odsłaniane , wykluczono zwarcie 

elektryczne, ponieważ zdarzenie największe było na terenie kotłowni, dlatego piec 

gazowy został zabrany do ekspertyzy, chociaż na pierwszy rzut oka wyglądał cało i 

nie wyglądało, żeby cokolwiek poszło ze strony instalacji. W tej materii toczy się 

dochodzenie, dopóki nie zostanie zakończone to nie będę się wypowiadał, bo nie będę 

w żaden sposób zgadywał , co mogło być przyczyną,  

2) poinformował, że będą składane wnioski  o dofinansowanie zadań inwestycyjnych, do 

Polskiego Ładu, gdzie możemy złożyć 3 wnioski, dlatego złożymy wniosek na to co 

się wydarzyło teraz w Bądeczu, na kompleksową termomodernizację świetlicy 

wiejskiej w Bądeczu, koszt już znamy ponad 2 mln zł.  na kwotę wniosek złożymy. 

Zostanie ponowione to co było w poprzednich wnioskach, tj. modernizacja stacji 

uzdatniania wody w Młotkowie – kwota 5 mln zł., modernizacja i rozbudowa 

oczyszczalni ścieków I etap. W ramach Polskiego Ładu jest kolejne rozdanie dla gmin 

ppgr. Tutaj można złożyć dwa wnioski,  proponuje złożyć wniosek na przebudowę 

dróg na terenie osiedla domków jednorodzinnych, na te drogi na które są projekty, to 

jest ul. Podgórna i Matejki oraz budowa chodnika po drugiej str na ul. Akacjowej. Te 

projekty są wycenione na 2 mln zł. W ten sposób uwolniłyby się środki, które można 

przeznaczyć na  na Bądecz i na zrobienie tej drogi, dlatego musimy czekać na 
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rozstrzygnięcie tego naboru. Drugi powielony z poprzedniego rozdania czyli 

przebudowa instalacji wodociągowej, kanalizacji sanitarnej i deszczowej na osiedlu 

Kościuszki – etap I i II. Chodzi o rozbudowę tej sieci pod przyszłego inwestora 

nowego osiedla, które za osiedlem Kościuszki ma powstać, inwestor chciałby już 

budowę rozpocząć i chciałby, żeby te sieci były pomału rozbudowane. Złożymy 

również do Samorządu Województwa Wielkopolskiego  na termomodernizację Szkoły 

Podstawowej w Wysokiej, tutaj jest kwota 5 mln zł. jesteśmy przygotowani 

dokumentacyjnie. Złożymy również wniosek  na „Szatnię na medal”:, chcemy 

kompleksowo wyremontować  budynek szatni przy „Orliku”, wycena 100 tys. zł. 

trzeba będzie połowę środków zabezpieczyć w budżecie.  

3) W ciągu 2 tygodni pojawia się przetargi na zakup nowego busa do przewozu osób 

niepełnosprawnych,  na budowę kanalizacji sanitarnej w Mościskach, 

4) Zaprosił do udziału w imprezie związanej z Wielka Orkiestrą Świątecznej Pomocy. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:45:24  do 03:46:03 

 

Radny Henryk Stańczyk  zapytał odnośnie wniosku na świetlicę  czy to jest kwota 

2.400 tys. zł.  czy ok. 2 mln zł. a na strażnicę w pobliżu szkoły  jest 2 .400 tys. zl. to 

tam wynika z wcześniejszego sprawozdania. 

Pan Burmistrz potwierdził informacje. 

Ad. 32. Komunikaty oraz informacje Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy. 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:46:09  do 03:47:50 

Przewodniczący  Rady Stanisław Grzybowski  w imieniu Rady Miasta i Gminy 

podziękował wszystkim strażakom, którzy zaangażowali się w gaszenie remizy i wszystkim 

tym, którzy przyczynili się do zbiórki pieniędzy do jakiejkolwiek pomocy, do tego, żeby 

strażakom pomóc, żeby powstali na nogi po tym tragicznym zdarzeniu. 

Przewodniczący  Rady Stanisław Grzybowski  podał termin następnej sesji – 23 lutego 

2022 r. 

 

Ad. 33. Zakończenie obrad i zamknięcie XLV sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka. 

 

Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 03:47:51  do 03:47:59 

 

 Wobec wyczerpania porządku sesji Przewodniczący Rady Stanisław Grzybowski 

zamknął XLV Sesję Rady Miasta i Gminy. Sesja zakończyła się o godz. 17.55. 
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 UWAGA 

Integralną częścią protokołu jest pełna relacja z sesji Rady Miasta i Gminy Wysoka  

na nagraniu audio-video dostępnym na stronie BIP Miasta i Gminy Wysoka: 

http://bip.gminawysoka.pl/?c=643 -  http://transmisja.esesja.pl/wysoka oraz  na stronie 

internetowej Miasta i Gminy Wysoka – Samorządowy Portal 

Internetowy:  https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/452/rada-miasta-i-gminy-wysoka.htm 

 

Przygotowała: 

Wioletta Kołodziej 

 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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